

DVB TV timetable

Sun	19:15	21:00	night repeat
Mon	10:15	15:15	21:00
Wed	10:15	15:15	21:00
Fri	10:15	15:15	21:00

“ဒီဗီဘီ ဒီဘိတ်” အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲ အစီအစဉ်ကို DVB Multimedia Group က စနေနေ့တိုင်း တိုက်ရိုက် ရိုက်ကူးပြီး ဒီဗီဘီရုပ်သံလိုင်းမှာ တစ်ဖက်ပါ အစီအစဉ်အတိုင်း ထုတ်လွှင့် တင်ဆက်ပါတယ်။

DVB Debate ဟာ မိမိတို့ရဲ့ အတွေးအမြင် အယူအဆတွေကို လွတ်လပ်စွာ သဘောကွဲလွဲနိုင်ဖို့၊ အပြန်အလှန် နားလည်မှုတွေကို တည်ဆောက်နိုင်ဖို့၊ မြန်မာ့အနာဂတ် ပိုမိုကောင်းမွန်လာစေဖို့၊ လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်းမှာ ရှိနေတဲ့ ပြဿနာတွေကို အဖြေရှာနိုင်ဖို့၊ လူတိုင်းပါဝင်နိုင်ပြီး မတူကွဲပြားတာတွေကို လက်ခံပေးနိုင်ဖို့၊ အချေအတင်ဆွေးနွေးတဲ့ ယဉ်ကျေးမှုပေါ်ထွက်လာစေဖို့ ရည်ရွယ်ပါတယ်။

မီဒီယာတွေနဲ့ အသင်းအဖွဲ့တွေကိုလည်း အခုလို လွတ်လပ် ပွင့်လင်းတဲ့ ဒီဘိတ်ရဲ့ အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲမှာ ပါဝင်ဖို့ကို ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။ အပတ်စဉ် သတင်းထုတ်ပြန်ချက်များ၊ သတင်းဓာတ်ပုံများနဲ့ ဒီဘိတ်ကာတွန်းကို ရုပ်သံရိုက်ကူးပြီး မကြာခင်မှာပဲ ဒီဗီဘီဒီဘိတ်ရဲ့ ဖေ့စ်ဘုတ်စာမျက်နှာနဲ့ ဝက်ဘ်ဆိုက်မှာ ကြည့်ရှုနိုင်ပါတယ်။ ပြည်တွင်းမှာ ပြုလုပ်မယ့် အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲ ဒီဘိတ်တွေကို ပံ့ပိုးကူညီဖို့ DVB Debate မှာ ရန်ပုံငွေ ရှိပါတယ်လို့ အသိပေးလိုပါတယ်။

DVB DEBATE



ယခုအပတ် ဆွေးနွေးပွဲအတွက် မေးခွန်းကတော့
“How does the Peace Process effect the Elections?”
 ဖြစ်ပါတယ်။

- ❖ မှတ်ချက်ပေးလိုတာ၊ အကြံပြုလိုတာနဲ့ မေးမြန်းလိုပါက ရုံးချိန်အတွင်း ဖုန်းနံပါတ် ၀၁ ၂၉၂၇၄၃ နဲ့ debate@dvb.no ကို ဆက်သွယ်ပြီး အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဦးထံ မေးမြန်းနိုင်ပါတယ်။

ဒီတစ်ပတ်မှာတော့ ``ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်တွေက ရွေးကောက်ပွဲအပေါ် ဘယ်လိုသက်ရောက်မှုတွေ ရှိလာမှာလဲ `` ဒီဘိတ်ကို ဆွေးနွေးကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

နိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ အပစ်ရပ်စဲရေး လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ရန် အစိုးရနှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့များ ကြိုးစားနေကြသည်။ လက်ရှိတွင် စာချုပ်မူကြမ်းတစ်စောင် ရရှိထားပြီး အစိုးရက ယင်း မူကြမ်းကို လက်မှတ်ရေးထိုးရန် အားသန်နေသော်လည်း တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်များက အဖွဲ့အားလုံး ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးရန် ကြိုးပမ်းနေဆဲဖြစ်သည်။

စက်တင်ဘာ ၉၊ ၂၀၁၅ တွင် လက်နက်ကိုင်တိုင်းရင်းသားခေါင်းဆောင်များနှင့် သမ္မတ၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်တို့ နေပြည်တော်တွင် တွေ့ကြုံပြီး အပစ်ရပ်စာချုပ် လက်မှတ်ရေးထိုးမည့် ကိစ္စများကို ပြောကြဆိုကြပြီးမည်ဖြစ်သည်။ သမ္မတဦးသိန်းစိန်အစိုးရက ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ပထမခြေလှမ်းကို လှမ်းနိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း မြန်မာနှင့် ကမ္ဘာသို့ ပြလိုချိန်တွင် လက်နက်ကိုင်တိုင်းရင်းသားများကလည်း ဒီအချိန်တွင် အကောင်းဆုံးအနေအထားတစ်ခုကို လက်ဝယ်ပိုင်ပိုင် ရယူလိုနေကြသည်။

တကယ်တော့ ငြိမ်းချမ်းရေးသည် အစိုးရနှင့် လက်နက်ကိုင်တိုင်းရင်းသားအဖွဲ့များကြား ကစားပွဲပုံစံ မဖြစ်သင့်ပါ။ အမှန်တကယ် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် လူနည်းစုတိုင်းရင်းသားများ ပင်မထားကာ နိုင်ငံသားတိုင်း အတွက် ဖြစ်သင့်ပါသည်။ ယခုအချိန်သည် ၂၀၁၅ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအတွက် တရားဝင် မဲဆွယ်စည်းရုံးရေး စတင်တော့မည့်အချိန်ဖြစ်ပြီး ရက်ပေါင်း ၆၀ ကာလ အကြိတ်အနယ် မြိုင်မြိုင်ဆိုင်ဆိုင် သူနိုင်ကိုယ်နိုင် ပြိုင်ပွဲအသွင် ဆောင်ရွက်ကြမည်ဖြစ်သည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် လုံခြုံရေးသည်ကား အထူးအရေးကြီးလှပေသည်။

မငြိမ်းချမ်းသော သို့တည်းမဟုတ် လုံခြုံရေးအာမခံချက် မရှိဟု ယူဆသော မဲဆန္ဒနယ်များတွင် ရွေးကောက်ပွဲများ ကျင်းပနိုင်မည် မဟုတ်ပါ။ လာမည့်ရွေးကောက်ပွဲသည် မြန်မာ့အနာဂတ်အတွက် အဆုံးအဖြတ်ပြုနိုင်မည့် အချိန်ကာလလည်းဖြစ်သည်။ သို့ဖြစ်ရာ မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူအများစုမှာ အစိုးရ တွန်းတွန်းတိုက်တိုက် ဆောင်ရွက်နေသည့် ငြိမ်းချမ်းရေး၏အခြေလှမ်း နိုင်ငံလုံးအပစ်ရပ်ရေးစာချုပ် စာချုပ်ရေးကို စိတ်မဝင်စားအားပါ။ နိုင်ငံရေးအက်ခတ်အချို့ကလည်း လက်ရှိရရှိထားသော အရှိန်ကို ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပပြီးမှသာ ဆက်လက်မြှင့်တင်ရန် ထောက်ပြပြောကြားလျက်ရှိသည်။

သမ္မတဦးသိန်းစိန်အစိုးရက လက်ရှိအနေအထားတွင် အထူးအလေးပေး ဆောင်ရွက်သင့်သည်မှာ ၂၀၁၅ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကို ပွင့်လင်း၊ လွတ်လပ်၊ မျှတစွာဖြင့် ပြီးမြောက်အောင်မြင်ရေးပင် ဖြစ်သည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် လက်ရှိဆောင်ရွက်ပြီး အခြေခံကောင်းများမှာ သန်ရှင်း၊ ကောင်းမွန်၊ မျှတပါက ရွေးကောက်ပွဲအပြီးတွင် မလွဲမသွေ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နိုင်မည်သာဖြစ်သည်။ ဤတွင် မျက်မှောက်ငြိမ်းချမ်းရေးအနေအထားသည် ရွေးကောက်ပွဲအပေါ် မည်သို့သက်ရောက်နိုင်သနည်း။

ဆိုခဲ့ပါမေးခွန်းကို ယနေ့ DVB Debate တွင် ဆွေးနွေး အဖြေရှာကြမည်ဖြစ်သည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရွေးကောက်ပွဲ မည်သည်ကို ဦးစားပေးမည်လဲ၊ လက်ရှိငြိမ်းချမ်းရေးအဖြေရှာမှုများက ရွေးကောက်ပွဲ နှင့် အချိတ်အဆက်ရှိနေသည်လား။ မငြိမ်းချမ်းသေးသော တိုင်းပြည်၏ ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်များကို ဝေဖန်စောကြောရန် လွိုင်ကော်ဒီဘိတ် ဆွေးနွေးပွဲကား အချိန်ကောင်းဟု ယူဆနိုင်ကြပေသည်။

သူတို့အမြင်

``နိုင်ငံရေးမူဘောင်များ ဆွေးနွေးအတည်ပြုခြင်း၊ နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများ စတင်ခြင်းတို့ကို ၂၀၁၆ ခုနှစ် မတ်လ ၃၁ ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထား ဖွဲ့စည်းမည့် အစိုးရသစ် တက်လာပြီးမှသာ စိတ်ဒုန်းဒုန်းချ ဖော်ဆောင်သင့်ပါတယ် ``

ဒေါက်တာရန်မျိုးသိမ်း - နိုင်ငံရေးဝေဖန်သုံးသပ်သူ။

``လက်ရှိအခြေအနေမှာ တစ်နိုင်လုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်ကို လက်မှတ်ရေးထိုးပြီး နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများကို အမြန်ဆုံး စတင်နိုင်ဖို့ လိုအပ်ပါတယ် ``

သမ္မတဦးသိန်းစိန် - ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ။

``ကွက်ကြားထားပြီးတော့ အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးကို လက်မှတ်ထိုးမယ်ဆိုရင်တော့ ဒီကွက်ကြားဖြစ်တဲ့ နေရာကတော့ တိုက်ပွဲက တောက်လျှောက်ဖြစ်နေမှာပဲ ``

ဗိုလ်ချုပ်တာအိုက်ဘုန်း - ဥက္ကဋ္ဌ၊ ပလောင် (တအာင်း) အမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော်။

``အစိုးရကို သိက္ခာရှိ ကတိတည်ပြီး တာဝန်ယူ တာဝန်ခံနိုင်တဲ့ အစိုးရ ပြည်သူလူထု အကျိုးအတွက် စစ်မှန်တဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးနဲ့ တရားမျှတမှုကို ဖော်ဆောင်ပေးနိုင်တဲ့ အစိုးရ ဖြစ်စေချင်ပါတယ် ``

ဒေါ်မေရီတောင် - ဝမ်ပေါင်နင်တွဲ (WPN) အဖွဲ့မှ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ။

Information links:

dvddebate.net

burma.irrawaddy.org